

## Colonel C.R.F. Cotton, CD



After more than 29 years of service, Col Chris Cotton will retire from the CAF on 28 August 2024.

Col Cotton enrolled in the CAF in 1995 under the Regular Officer Training Plan. Upon completion of a Bachelor of Chemical Engineering degree at RMC Kingston, Col Cotton was commissioned as a military Engineer officer in 1999 and promoted to his present rank in 2020.

Col Cotton has had a rich and varied career in both leadership and staff positions. He has lived in six provinces and worked in all ten. He has lived in five countries and deployed to an additional four. He has worked within and deployed from all four Army brigades. His career highlights include command of an Engineer troop in Bosnia-Herzegovina; command of a counter-improvised explosive device squadron in Afghanistan; command of 4 Engineer Support Regiment that included an Op LENTUS deployment; attendance on the Australian Defence and Strategic Studies course during a strategically fascinating period; and Director Canadian Forces Grievance Authority at a time of generational transformation.

The Cotton family will remain in Nova Scotia. Though the future is, as of yet, uncharted, it is likely to include attending many highland dancing competitions and hockey games while fitting in golf whenever his twins' social calendar permits.

Chris has been humbled and privileged to serve with so many passionate and committed Canadians over the past three decades. A hybrid DwD ceremony will occur on 27 June 2024 at the Calabogie Brewing Co – Kanata from 13:00 to 16:30 with presentations starting at 14:30. Best wishes and memories celebrating Col Cotton's career can be shared at: <https://www.newlywords.com/chris-Cotton-retirement>. Please direct any questions to Capt T.D. Halcro at [Tim.Halcro@forces.gc.ca](mailto:Tim.Halcro@forces.gc.ca).

## Le Colonel C.R.F. Cotton, CD



Après plus que 29 ans de service, le Col Chris Cotton prendra sa retraite des FAC le 28 août 2024.

Le Col Cotton s'est enrôlé dans les FAC en 1995 dans le cadre du Programme de formation des officiers de la Force régulière. Après avoir obtenu un diplôme de Génie chimique au CMR Kingston, le Col Cotton a été commissionné à titre d'officier du Génie militaire en 1999 et promu à son grade actuel en 2020.

Col Cotton a eu une carrière riche et variée à la fois dans des postes de leadership et d'état-major. Il a vécu dans six provinces et travaillé dans toutes les dix. Il a vécu dans cinq pays et déployé dans quatre autres. Il a travaillé et déployé dans les quatre brigades de l'Armée. Les faits saillants de sa carrière incluent le commandement d'une troupe du Génie en Bosnie-Herzégovine ; le commandement d'un escadron de dispositifs explosifs improvisés en Afghanistan ; commandement de 4 Régiment de Soutien du Génie comprenant un déploiement Op LENTUS ; participation au cours Australien de Défense et d'Études Stratégiques pendant une période stratégiquement fascinante ; et, directeur de l'Autorité des griefs des Forces canadiennes à une époque de transformation générationnelle.

La famille Cotton restera en Nouvelle-Ecosse. Bien que l'avenir soit encore incertain, il inclut probablement d'assister à de nombreuses compétitions de danse des highlands et de matchs de hockey tout en s'inscrivant au golf partout quand le calendrier social de ses jumelles le permettra.

Chris a été privilégié de servir avec tant de Canadiens passionnés et engagés au cours des trois dernières décennies. Une cérémonie de départ dans la dignité hybride aura lieu le 27 juin 2024 à Calabogie Brewing Co - Kanata de 13h00 à 16h30. Les hommages vont débiter à 14h30. Vous pouvez partager vos souvenirs célébrant la carrière de Col Cotton et offrir vos souhaits à <https://www.newlywords.com/chris-Cotton-retirement>. Pour plus d'information vous pouvez communiquer avec le Capt T.D. Halcro à [Tim.Halcro@forces.gc.ca](mailto:Tim.Halcro@forces.gc.ca).